



Andrew Alcorn - Instrumental Biography

Andrew Alcorn is a native of Antigonish NS. After completing a Diploma in Jazz Studies in 1982, he finished his BA Mus. at St. F.X. in 1983 and a Graduate Diploma in 2003. He spent some time in Toronto with The Royal Canadian Artillery Band, the Silverthorne Brass band and did freelance work. After returning to Nova Scotia, Andrew started a teaching career that spanned over 30 years in the New Glasgow area. He had the good fortune to work alongside his wife Janice (vocalist, choir director) for most of these years building a well-rounded and reputable program. He taught all levels of bands from elementary to high school, including concert bands, jazz bands and a variety of instrumental ensembles. His bands were often top award winners at local, provincial and national festivals. During his career he has also performed in or directed over 50 Broadway style musicals. His three daughters are all enjoying a life in the music industry as well.

Alcorn was president of the Nova Scotia Band Association from 2001-05. Andrew was a director with Nova Scotia Honours Jazz and Acadia jazz camp staff for over 20 years. He has done workshops with the Nova Scotia Youth Wind Ensemble and Junior Wind Ensemble on many occasions and has been a presenter at the Nova Scotia Music Educators Conference several times. When he is not teaching, Andrew can be found performing or recording with any one of many top Nova Scotian ensembles including the Stadacona Band, The Back Alley Big Band, Latin Groove, Nova Brass, Hubtown Big Band and many others. He is the recipient of the “Excellence in Teaching” award, the NSMEA “Lifetime Achievement” award and the Nova Scotia Band Association’s “Master Teacher” award.

Andrew retired from teaching in 2016 and is enjoying performing, recording, adjudicating, and a large variety of outdoor activities with friends and his family.



Andrew Alcorn - Instrumentale Biographie

Andrew Alcorn est originaire d'Antigonish, en Nouvelle-Écosse. Après avoir obtenu un diplôme en études de jazz en 1982, il obtient son baccalauréat en musique à St. F.X. en 1983 et un diplôme d'études supérieures en 2003. Il a passé quelque temps à Toronto avec la Musique de l'Artillerie royale canadienne, la fanfare de Silverthorne et a travaillé comme pigiste. Après son retour en Nouvelle-Écosse, Andrew a commencé une carrière d'enseignant qui a duré plus de 30 ans dans la région de New Glasgow. Il a eu la chance de travailler aux côtés de sa femme Janice (chanteuse, directrice de chorale) pendant la majeure partie de ces années pour mettre sur pied un programme complet et réputé. Il a enseigné à tous les niveaux de fanfare, du primaire au secondaire, y compris les fanfares de concert, les fanfares de jazz et une variété d'ensembles instrumentaux. Ses fanfares ont souvent remporté des prix lors de festivals locaux, provinciaux et nationaux. Au cours de sa carrière, il a également joué ou dirigé plus de 50 comédies musicales de style Broadway. Ses trois filles profitent également de leur vie dans l'industrie de la musique.

Andrew Alcorn a été président de la Nova Scotia Band Association de 2001 à 2005. Andrew a été directeur du Nova Scotia Honour Jazz et du personnel du camp de jazz Acadia pendant plus de 20 ans. Il a animé des ateliers avec le Nova Scotia Youth Wind Ensemble et le Junior Wind Ensemble à de nombreuses reprises et a été présentateur à la Nova Scotia Music Educators Conference à plusieurs reprises. Lorsqu'il n'enseigne pas, Andrew joué ou enregistré avec l'un des nombreux grands ensembles de la Nouvelle-Écosse, notamment le Stadacona Band, le Back Alley Big Band, le Latin Groove, le Nova Brass, le Hubtown Big Band et bien d'autres. Il a reçu le prix "Excellence in Teaching", le prix "Lifetime Achievement" de la NSMEA et le prix "Master Teacher" de la Nova Scotia Band Association.

Andrew a pris sa retraite de l'enseignement en 2016 et aime jouer, enregistrer, juger et participer à une grande variété d'activités de plein air avec ses amis et sa famille.